
Protokół Nr XXXIV/2018 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 30 sierpnia 2018 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Pan Wójt wręczył kwiaty Pani M . K. i Pani K. B. w podziękowaniu za 
uratowanie życia mieszkańca Cewic z pożaru. 
Pan Wójt Jerzy Pernal podziękował również Pani Grażynie Piechowiak-
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łebuni, Która 27 sierpnia br. przeszła na 
emeryturę. 
Pan Przewodniczący poinformował, że funkcję dyrektora w Szkole 
Podstawowej w Łebuni objęła nowa Pani Dyrektor - Iwona Mielewczyk. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk 
dokonał otwarcia XXXIV sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność 
obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXII I sesji Rady Gminy Cewice w dniu 

21.06.2018 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady 

Gminy Cewice z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030, 

i 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2018, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości Cewice w gminie 
Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
f) dyskusja, 
g) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do wspólnej realizacji 
inwestycji Gminy Cewice oraz Nadleśnictwa Cewice pn. „Remont drogi 
gminnej w miejscowości Siemirowice zlokalizowanej na działce nr 174/2 
obręb Siemirowice", 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 



f) podjęcie uchwały. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokali 

mieszkalnych od Agencji Mienia Wojskowego Oddział Regionalny w 
Gdyni położonych przy ulicy Osiedle Na Skarpie w Siemirowicach, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje 
Wójta Gminy. 

12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

13. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
15. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zaproponował zmianę numeracji w 
porządku obrad pkt. 4 na pkt. 5 i pkt. 5 na pkt. 4. 
Radni Rady Gminy Cewice nad zmianą numeracji porządku obrad głosowali 
jednogłośnie 15 - za. 
Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić uwagi 
do przedstawionego porządku obrad? 
Radni uwag nie zgłosili, więc przystąpiono do głosowania. 
Za przyjęciem porządku obrad XXXIV sesji Rady Gminy Cewice 
z naniesionymi zmianami, radni głosowali jednogłośnie - (15-za). 
Porządek obrad XXXII I sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 



1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXII I sesji Rady Gminy Cewice w dniu 

21.06.2018 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2018, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości Cewice w gminie 
Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
f) dyskusja, 
g) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do wspólnej realizacji 
inwestycji Gminy Cewice oraz Nadleśnictwa Cewice pn. „Remont drogi 



gminnej w miejscowości Siemirowice zlokalizowanej na działce nr 174/2 
obręb Siemirowice", 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokali 
mieszkalnych od Agencji Mienia Wojskowego Oddział Regionalny 
w Gdyni położonych przy ulicy Osiedle Na Skarpie w Siemirowicach, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje 
Wójta Gminy. 

12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

13. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
15. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Cewice poinformował, że w przedstawianiu 
projektów uchwał nastąpi zmiana, będzie odczytywany tytuł projektu uchwały 
bez odczytywania treści projektu uchwały. 



Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXII I sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Ponadto poinformował, że projekt protokołu został 
przesłany wszystkim Radnym drogą elektroniczną. Następnie Przewodniczący 
zapytał się Radnych, czy mają uwagi do niniejszego protokołu. 

Radni Rady Gminy Cewice nie zgłosili wniosków. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu bez 
odczytywania. 

Za przyjęciem protokołu z XXXII I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania, 
Radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 1. 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2018. 

Wyjaśnień do zmiany uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Negatywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
r 

Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 



Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rewizyjnej 
przedstawił Pan Wiesław Doliński. 
Pan Radny Jerzy Bańka: "Panie Wójcie zeszło poważne zadanie z budżetu tj. 

szkoła w Siemirowicach, kwota ponad 3 000 000 zł. Zmniejszył Pan wydatki 
majątkowe w efekcie bo były założone 1 500 000 zł dochodów majątkowych 
z budżetu Państwa. Reasumując dało to w efekcie jakieś 1 500 000 zł środków 
wolnych i tego funduszu zostało nam w budżecie. Szanowni Państwo należałoby 
się zastanowić czy my musimy te pieniądze, które były na poważną inwestycję 
w tej chwili, te 1 500 000 zł, gdy jest dwa miesiące do końca kadencji naszej 
Rady rozdysponować. Czy nie zamykamy sobie drogę przyszłej Radzie, Panu 
Wójtowi finansowanie o ile się pojawi możliwość budowy szkoły 
w Siemirowicach. Na ostatniej sesji gdy Pan Andrzej Długi zadał pytanie: czy 
nie można wziąć więcej kredytu i sfinansować tę szkołę i zamknąć. Proszę 
Państwa odpowiedź była taka, nawet Pani Skarbnik - nie możemy wziąć więcej 
kredytu, ponieważ nie mamy zdolności kredytowej, a kwota długu sięga 16 min 
zł. Patrząc na wydatki to są wydatki inwestycyjne. I teraz zastanówmy się 
wspólnie. Ja Panie Wójcie nie mam zamiaru Pana atakować. Ja wiem, że jest to 
rok wyborczy, że jest kampania wyborcza. Ale drodzy Państwo musimy się 
zastanowić czy my możemy sobie na to pozwolić. Drodzy Państwo pierwsze 
350 000 zł przeznaczone na budowę kanalizacji sanitarnej w Cewicach, ten 
problem Panie Wójcie jest od dawna, nie mamy pieniędzy nie dostaliśmy 
dofinansowania. I teraz Panie Wójcie czy my jesteśmy w stanie wybudować 
kanalizację za 350 000 zł. Drodzy Państwo średnio ok 1 min czy 1 200 000 zł, 
aby taka inwestycja miała miejsce na przykładzie Siemirowic. Więc 350 000 zł 
na co? Do końca tej kadencji nie jesteśmy w stanie rozpocząć procedury, bo 
wiemy jak to długo trwa. 100 000 zł zwiększenie na modernizację drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych. Tak to jest za mało, bo potrzeba co najmniej 
170 000 zł i jeszcze uzyskać dofinansowanie. 80 000 zł zwiększenie środków na 
remont drogi gminnej, te pieniądze dostajemy od Nadleśnictwa czyli za odcinek 
drogi-ulicy Szkolnej. 250 000 zł na drogę Murowaną w Maszewie jak sobie 
Państwo przypominacie w ubiegłym roku przeznaczyliśmy na to 300 000 zł 
z drogi na modernizację drogi gminnej gdzie było w budżecie 500 000 zł. Jaka 
była awantura gdy daliśmy wniosek, żeby częściowo w Cewicach, gdzie gotowy 
był projekt i w Cewicach ulica Spacerowa. Większość radnych odrzuciła ten 
wniosek. Murowana była na ukończeniu projekt, ale już przeznaczyliśmy na to 
pieniądze i za te pieniądze została ta droga zrobiona. A powiem Państwu, że na 
modernizację dróg gminnych jest 610 000 zł w obecnym projekcie funduszy. 
A teraz zwiększamy o 250 000 zł. Na jakie drogi. Ja wnioskuję z tego, że 
860 000 zł idzie na Maszewo. Więc Panie Wójcie drugie pytanie. 



Na sesji absolutoryjnej osobiście zarzucałem Panu, że Pan samodzielnie wybiera 
sobie inwestycje nie pytając o opinię Komisję Infrastruktury Komunalnej 
i Inwestycji. Tylko stawia Pan nas przed faktem dokonanym, wpisanym 
zadaniem do uchwały budżetowej. Czy tak powinno się robić? My nie wiemy. 
Jest zadanie 250 000 zł a jest 610 000 zł. Na co? Wiem, że idzie budowa drogi 
Węgrzynowicza w Cewicach. Podejrzewam, że tam jest finansowana po części. 
Należy zadać sobie pytanie: czy 1500 000 zł tak sobie przepuścimy. Ja nie 
twierdzę, że to są ważne zadania, one są potrzebne, ale idźmy dalej. 
Zwiększenie środków 60 000 zł na budowę chodnika w Oskowie z funduszu 
sołeckiego. Fundusz sołecki Oskowo wynosi 17000 zł. 60 000 zł my dodajemy. 
Unieszyno też ma problem. Dlaczego do Unieszyna się nie dokładamy. 
W Siemirowicach się buduje chodnik. Oni robią cały czas za sołeckie pieniądze 
tyle ile mają w budżecie. Kupili wcześniej kostkę, jednego roku, drugiego roku 
jest robione. Nikt im nie dołożył ani złotówki. 150 000 zł, środki na remont 
dachu przy szkole w Cewicach. Oczywiście jest to od dawna mówione i jest to 
potrzebne bezapelacyjnie, bo jest to podstawa. Ale jest jeszcze szkoła w Łebuni. 
Tutaj oglądałem zdjęcia u kolegi Dolińskiego. O tej szkole już wcześniej 
rozmawialiśmy. Tam też potrzeba kupę pieniędzy na remont, wilgoć, rynny 
pourywane. O tym już mówiliśmy od roku czasu. Nic się do tej pory nie działo. 
Nie ma pieniędzy. Rozbudowa budynku szkolnego w Bukowinie, ja rozumiem, 
że tu chodzi o klatkę". 
Pan Wójt: „Tak". 

Pan Radny Jerzy Bańka: „Tam był koszt na początku 600 000 zł. Dobrze 
pamiętam. Dajemy 250 000 zł. Z subwencji oświatowej szkoła przeznaczyła 
93 000 zł i zwróciła na poczet tego remontu za ubiegły rok. Co daje 349 000 zł. 
Jest to potrzebne. Ta sprawa ciągnie się od kilku lat. Wiemy, że tę klatkę trzeba 
było zrobić. Dlaczego teraz? Kolejny dział - 3 000 000 zł z wydatków 
majątkowych ściągniętych z rozbudowy szkoły w Siemirowicach. Już pomijam 
drobne rzeczy tj . : dofinansowanie do GCK 26 OOOzł, kolejne. Na poprzedniej 
sesji daliśmy 24 OOOzł teraz dajmy 26 OOOzł. 
Panie Wójcie już w tej chwili ta uchwała powoduje to, że już Radni zaczynają 
sobie do gardeł skakać, bo to jest działanie na emocjach ludzi. 
Teraz dofinansowanie chodnika w Oskowie - Bańka jest przeciwny, Pan Wójt 
powie no ja chciałem dać, ale Bańka był przeciwny, nie chce inwestycji. 
Teraz proszę Państwa idąc takim myśleniem, Pan Wójt powie robimy 
w Siemirowicach projekt ulicy Szkolnej, no teraz ja się zgadzam. 
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Pan Wójt daje np. 200 OOOzł to teraz ja się zgadzam. Powiększymy deficyt. 
Drodzy Państwo pozornie można mówić, że zmniejszyliśmy deficyt, bo 
zdjęliśmy środki majątkowe, wydatki majątkowe. Ponadto Pan Wójt uwolnił 
wolne środki majątkowe 490 OOOzł, dodatkowo 2 000 OOOzł dajemy pieniędzy 
teraz wszystkim, żeby było fajnie. Część ludzi będzie zadowolona a część nie. 
Ta uchwała z całą odpowiedzialnością ona upadla ludzi, bo już radni skaczą 
sobie do gardeł, na komisjach jeden drugiego przekrzykuje itd. Mówiliśmy, że 
nie chcemy zadłużać gminy, bo nie możemy zadłużać gminy. A jeśli okaże się, 
że w przyszłym roku pojawi się możliwość sfinansowania szkoły 
w Siemirowicach i 3 000 OOOzł będzie potrzebne. To skąd weźmiemy. 
Sięgniemy po kolejne 3 min i zadłużymy, czyli zwiększymy zadłużenie do 
20 min . Proszę Państwa ostatni zgasi światło w tej gminie. Jesteśmy gminą 
konsumpcyjną, co zawsze powtarzam. Panie Wójcie fotowoltaika z tego co 
wiemy nie wypaliła, jesteśmy pod kreską w rankingu. Panie Wójcie dlaczego 
z dochodów majątkowych wtedy nie ściągnął Pan te 3,5 min zł". 

Pan Wójt: „Powiem o tym". 

Pan Radny J. Bańka: „Ja Panu powiem dlaczego, bo gdyby Pan ściągnął to 
z wydatków majątkowych to deficyt by się Panu zawalił, budżet by się zawalił. 
Wtedy by nie można by było ruchów żadnych zrobić, bo wtedy wydatki by się 
zmniejszyły o 3,5 min zł . A to Panie Wójcie będzie trzeba zrobić za 2 miesiące 
przy projektowaniu następnego budżetu i z 3,5 min zł zrobi nam się dziura. 
Z czego to pokryjemy. W tej chwili te 3,5 min zł sztucznie utrzymane to są 
pieniądze wirtualne i my o tym dobrze wiemy. Ich po prostu nie ma. 
A po naszej stronie wydatków było tylko ok 190 tys., także myśmy założyli jako 
nasz dochód majątkowy, a Pan to ściągnął. Więc musi Pan te wydatki 
majątkowe tak samo ściągnąć. Nie chciałbym już się rozwodzić dalej, bo nie 
chcę tutaj atakować Pana Wójta, bo jest to okres taki dla Rady i dla wszystkich 
nas nieprzyjemny. Zaraz ktoś tu powie robicie tu kampanię wyborczą. Proszę 
Państwa wszyscy robią tu kampanię wyborczą. Ale Panie Wójcie robić 
kampanię wyborczą za 2 min to chyba lekka przesada. Zróbmy to tak aby 
podstawowe potrzeby pokryli. Przecież Pan przez 2 miesiące nie zrealizuje 
budowy drogi, ani kanalizacji, bo to się nie da. Pan dobrze o tym wie, że to się 
nie da zrobić w dwa miesiące. Po co robić taki bałagan. Po co jedni drugich 
mają szczuć. To się przełoży na mieszkańców. Bo teraz w jakim świetle się 
stawia Radnych. Ja dostaję tutaj a ten nie dostaje. I teraz jak się zachować 
mamy. 



Czy idziemy dalej w zadłużenie, bo kiedyś A. Kandzorra mówił: jestem 
zdecydowanie przeciwny zadłużaniu gminy. Ale Panie Wójcie to jest zadłużanie 
gminy bo pieniądze mieliśmy zaplanowane na cel, to tak samo jakbym dostał 
kredyt na zakup mieszkania a kupił sobie samochód, a później rodzina będzie 
mieszkać w namiocie. Tak samo tutaj Panie Wójcie Pan miał 3 min zł. Ja już 
tylko nawiążę do WPF 6 min zł zdjęte jest z ogólnej sumy w WPF, a zadłużenie 
nie spada ani złotówki w rozpisce. Więc lubujemy sobie przyszłą kadencję. Nie 
wiadomo kto będzie, ale zamyka się drogę finansowania, bo będziemy sięgać 
dalej kredytu. A Pani Skarbnik mówiła nie stać nas na kredytowanie dalej, bo 
nie jesteśmy wypłacalni. Takie jeszcze merytoryczne. Pani Mario ja mam 
pytanie do Pani, ponieważ w wydatkach rozbudowa budynku w Bukowinie, tam 
jest 250 000 zł przeznaczone i jest w zadaniach inwestycyjnych rocznych. Tu 
jest zaznaczony dział 801 i niech mi Pani powie, dlaczego tutaj w dziale 801 
oświata i wychowanie nie ma tej kwoty. 150 000 zł jest na remont dachu i jest 
kwota zmniejszona 2 000 835". 

Pani Skarbnik:" szczegółowo jest rozpisane w załączniku nr 3". 

Radny Jerzy Bańka: „Reasumując, apeluję do Radnych, aby odrzucili tą 
uchwałę. Za kilka miesięcy nikt nie będzie się pytał czy Bańka był za, czy Rosin 
był przeciw. Tylko powiedzą to ta Rada i ten Wójt zrobili bałagan finansowy. 
Naprawdę szczerze apeluję do sumienia aby odrzucić tę uchwałę 
i przeanalizować jeszcze raz i zastawić te pieniądze w budżecie na poczet 
poważnych inwestycji w przyszłym roku". 

Pan Wójt, Jerzy Pernal: „Jeśli chodzi o zaniechanie zadania pod nazwą budowa 
szkoły w Siemirowicach, wiemy, że do tej pory nie dostaliśmy dofinansowania 
z rezerw Rady Ministrów. Nawet gdybyśmy dostali na to pieniądze, nie ma 
fizycznej możliwości wydania tych pieniędzy, ponieważ zgodnie z zasadami te 
pieniądze muszą być wydane do końca roku budżetowego, czyli nie będą 
wykorzystane. W związku z tym ponad 1 min z tytułu emisji obligacji środki, 
które miały być przeznaczone na budowę szkoły w mojej propozycji ale nie 
w całości, tylko ok 1 min powinny być przeznaczone na inne zadania równie 
pilne, również w dziale oświaty. I po kolei: 
- Szkoła w Bukowinie: sytuacja jest taka, że szkoła ma warunek Straży 
Pożarnej. Nie wykonanie prac na klatce schodowej spowoduje zamknięcie tego 
budynku. Szkoła w tym momencie przestanie funkcjonować. Więc robimy to, 
tym bardziej, że środki, które gmina planuje na tę budowę będą wracały 
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z środków subwencji, które Stowarzyszenie będzie oszczędzało w określonym 
czasie. Już w tej chwili są oszczędności. Będą one wracały do gminy na 
początku roku. To jest tak jakby pożyczka dla Stowarzyszenia. Wiem, że w tej 
chwili sytuacja jest taka, że warunek Straży Pożarnej jest do końca sierpnia. 
Jeśli nic się nie zacznie dziać i nie będzie środków w budżecie aby tam 
cokolwiek robić, może być problem w szkole w Bukowinie. Taka jest sytuacja. 
Stąd te pieniądze na szkołę w Bukowinie. Jeśli chodzi o pozostałe szkoły: dach 
Cewice- te środki, które są tam przeznaczone wystarczą na remont dachu 
w Cewicach oraz na remont dachu na dwóch częściach szkół Maszewo (pokój 
nauczycielski) i Łebunia (łącznik). Te pieniądze mają być właśnie na to 
przeznaczone. A dlaczego akurat w tej chwili ponieważ budżet wcześniej był tak 
skonstruowany, że gro środków szło na szkołę w Siemirowicach. Skoro w tej 
chwili środki się pojawiły i nie musimy brać więcej obligacji to dlaczego tych 
środków nie przeznaczyć na najpilniejsze remonty. Stąd mój wniosek aby zrobić 
te remonty w tych szkołach. 
- Kanalizacja Cewice ulica Wichrowa: kilka lat sprawa się wałkuje. 
Występowaliśmy o dofinansowanie tej inwestycji, pieniędzy nie dostaliśmy. 
Mówiłem, że będziemy realizować to zadanie powoli ze środków własnych. 
Warunkiem tego aby zacząć kanalizować ulicę Wichrową jest doprowadzenie 
kanalizacji ciśnieniowej od zjazdu na ulicę Wichrową do Witosa. Jeśli tego nie 
zrobimy to w tym momencie żadne instalacje kanalizacyjne w kierunku Łebuni 
nie pójdą. A takie zorganizowanie tego odcinka spowoduje, że będziemy 
sukcesywnie dobudowywać sieci kanalizacji grawitacyjnej, po kolei zabierając 
budynki z Wichrowej i podłączając je do tej kanalizacji. To nam pozwoli na 
stopniowe, powolne skanalizowanie tej ulicy. Jeśli nie zrobimy tego w tej 
chwili to znowu na jakiś czas będzie wstrzymana inwestycja na tym odcinku. 
- Chodnik Oskowo: tutaj sytuacja jest następująca. Ostanie 2 lata Sołectwo 
Oskowo praktycznie całość funduszu sołeckiego przeznacza na materiały na 
budowę chodnika. Mają w tej chwili za ok. 40 OOOzł zgromadzonych 
materiałów. Skoro jest taka możliwość dodajemy 60 OOOzł i cały chodnik 
będziemy mogli wybudować wzdłuż tej ulicy, która jest równoległa do ulicy 
wojewódzkiej. 
- Szkoła w Siemirowicach. Ja podtrzymuję swoje zdanie z poprzedniej sesji. 
Kosztorys na 2016 rok na rozbudowę szkoły w Siemirowicach to ok 6 min zł. 
W tej chwili kosztorys po przeliczeniu to 9 min zł. Nie stać nas bez 
dofinansowania na rozbudowę szkoły w Siemirowicach. Gdybyśmy się 
zdecydowali na wzięcie kredytu w takiej kwocie na rozbudowę tej szkoły to 
zablokujemy sobie na bardzo wiele lat jakiekolwiek i gdziekolwiek inwestycje 
tj. drogi czy kanalizacje. 
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Poza tym będą problemy ze wskaźnikami finansowymi budżetu. Dopóki nie 
będzie dofinansowania, nie będziemy zaczynali tej budowy, bo ile lat byśmy 
budowali. Moim zdaniem nowa władza gminy na początku roku powinna 
ponownie wystąpić do Wojewody o dofinansowanie na rozbudowę tej szkoły. 
- Dofinansowanie dla GCK: 26 OOOzł tak naprawdę to dwie pozycje- brak 
środków na wynagrodzenie i brakuje kilka tysięcy brakuje na sfinansowanie 
dożynek powiatowych, które odbędą się 02 września br. Stąd te pieniądze do 
budżetu GCK. 
- Fotowoltaika: dlaczego nie została wycofana. Sytuacja jest następująca. 
Zgłoszono do oceny 240 projektów na urządzenia fotowoltaiczne na terenie 
województwa pomorskiego. Pozytywną weryfikację przeszły 73. Pieniędzy 
starczyło na pierwsze 23 projekty, z tym, że my jak i wiele innych samorządów 
nie zgadzamy się z oceną, którą dokonało biuro funduszy Urzędu 
Marszałkowskiego. Napisaliśmy odwołanie. Dopóki nie będą uwzględnione, nie 
ruszamy tego. Sytuacja jest taka, że 3 kryteria naszym zdaniem źle zostały 
ocenione. Uzyskaliśmy 62,5 pkt. a od 72 było dofinansowanie. Zobaczymy, 
jeżeli sytuacja będzie taka, że po weryfikacji projekt będzie uwzględniony to 
możemy to dofinansowanie uzyskać i dlatego nie wycofaliśmy z budżetu. 
Proszę zauważyć, że wszystkich pieniędzy nie wydaliśmy. Formalnie one są do 
dyspozycji. Nie wiadomo co się jeszcze wydarzy do końca roku. Musi być tego 
typu rezerwa. W tym roku jeśli chodzi o zadłużenie, spłacamy ok ponad 1 min zł 
obligacji i bierzemy trochę ponad 2 min zł. Zadłużenie wzrasta o 1 min zł przy 
realizacji tych inwestycji. Moim zdaniem są one potrzebne, ponieważ one 
warunkują różne inne działania w perspektywie kilku następnych lat". 

Pan Jerzy Bańka: „Jeszcze na temat tych dróg Panie Wójcie - 250 OOOzł na 
drogę w Maszewie". 

Pan Wójt Jerzy Pernal: „Od czasu kiedy przeznaczamy większe pieniądze na 
realizację remontu dróg gminnych, zdecydowaliśmy, że robimy po jednej 
drodze w poszczególnych miejscowościach. Ulica Kwiatowa w Łebuni jako 
pierwsza, druga Węgrzynowicza w Cewicach i trzecia Szkolna w Maszewie. 
W tej chwili wydatek 250 OOOzł spowoduje, że wykonamy do zjazdu na ulicę 
Szkolną i to będzie w tej chwili koniec. Następne miejscowości, które czekają 
na drogi to Bukowina i Siemirowice i także propozycje budżetu na drogi gminne 
dla tych dwóch miejscowości będą w przyszłym roku. Po jednej drodze 
w każdej miejscowości. Takie są projekty wykonane". 
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Pan Jerzy Bańka: „odnośnie dróg ja się z Panem zgadzam. Zawsze byłem za tym 
aby zrobić jedną drogę uczciwie i zapomnieć o niej. Tylko niech Pan sobie 
przypomni od kiedy droga w Bukowinie na Niepoczołowice jest do remontu. Ja 
już drugą kadencję ten temat wałkuję. Nie mamy tych pieniędzy. Tam potrzeba 
ok 1 min zł na remont i nie dostaliśmy dofinansowania, a ul. Murowanej projekt 
był na wiosnę w ubiegłym roku zrobiony i już Pan Mądrzak dał wniosek aby 
rozbić to na drogi nie tylko na Spacerową ale i na inne drogi gminne. Ja już 
wtedy wiedziałem gdzie to pójdzie. Poszło ok 300 OOOzł i teraz z tego co Pan 
mówi ja rozumiem, że 860 OOOzł pójdzie na Murowaną w Maszewie, tak". 

Pan Wójt Jerzy Pernal:" na Węgrzynowicza i na Maszewo". 

Pan Radny Jerzy Bańka: „a co z drogą do Niepoczołowic, przecież Pan 
obiecywał tyle razy, że Pan tę drogę zrobi, oni przeznaczyli na to fundusz 
sołecki". 

Pan Wójt:" w przyszłym roku będzie na Niepoczołowice i Siemirowice, po 
kolei, nie można wszystkich na raz robić". 

Pan Radny Jerzy Bańka:" to jest tani populizm, dlaczego ruszaliśmy Murowaną, 
a tam projekt był od 5 lat leży, a Spacerowej od 4 lat". 

Pan Wójt Jerzy Pernal:" w momencie gdy dyskutowaliśmy na tematy tych dróg 
to najpierw robimy drogi najstarsze: w Cewicach - Węgrzynowicza, w Łebuni -
Kwiatowa i w Maszewie - Murowana. Ulica Murowana jest jedyną drogą 
prowadzącą do szkoły i nie ma innej". 

Pan Radny J. Bańka: „o szkole w Siemirowicach Pan mówił, że z własnych 
środków nie jesteśmy w stanie wybudować. My też jesteśmy tego zdania. Nie da 
się 9 min zł wyłożyć, jest to fizycznie niemożliwe. I tu nikt nigdy nie 
powiedział, żeby zrobić to z własnych środków. Przy projektowaniu budżetu 
enty raz powtarzam włóżmy to do budżetu i starajmy się o dofinansowanie. Ile 
się zwlekało, rok czasu. We wrześniu pan napisał o dofinansowanie. Pani 
Skarbnik przekazała mi na komisji, że jest zgoda na dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego, ale fizycznie było to niemożliwe, gdyż był koniec roku. Nie 
byliśmy w stanie tego zrealizować. Więc w styczniu pojawiły się dalej 
zapytania. Miało się to rozstrzygnąć w kwietniu z puli Prezesa Rady Ministrów. 
Nie wiemy czy dostał Pan odpowiedz. 
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Nie mamy takiej wiedzy. Ja nie mam pretensji, że Pan zdjął to zadanie, bo to jest 
logiczne, że trzeba zdjąć to zadanie bo jest niemożliwe do realizacji. Tylko 
zróbmy pilne potrzeby. O klatce w Bukowinie jest mówione od lat, że trzeba ją 
zrobić, na wiosnę już pisali, że trzeba ją zrobić. To pół roku trzeba było czekać. 
Dach w Cewicach wiadomo od roku. Szkoła w Bukowinie, od dawna 
wiedzieliśmy". 

Pan Wójt Jerzy Pernal:" ale o czym Pan teraz mówi, że wiedzieliśmy od dawna, 
zatrzymujemy 1500 OOOzł naszych pieniędzy na szkołę w Siemirowicach 
i zwiększamy emisję obligacji na pozostałe zadania, które są pilne do 
wykonania. Tak więc zwiększamy zadłużenie. O tym Pan mówi". 

Pan Radny Jerzy Bańka: „nie ma potrzeby zwiększać o 250 OOOzł na remont 
dróg, zróbmy tę Węgrzynowicza do końca i 1 min zł kredytu spłaćmy aby nam 
odsetki nie biły". 

Pan Radny Czesław Miotk:" jeśli chodzi o szkołę w Łebuni, myśmy jako rada 
sołecka składaliśmy o remont dachu szkoły i do tej pory nie zostało zrobione. 
Teraz szkoła została przygotowana do nowego roku szkolnego i ostatnia ulewa 
zalała bibliotekę i dwa inne pomieszczenia. I teraz mamy zrobić łącznik, to jest 
trochę mało i są jeszcze rynny do wymiany. Tam jest dość spory koszt remontu. 
Łącznik za 10 000 zł nie jesteśmy w stanie zrobić. Pan, który ocenił koszt 
remontu, wycenił na koszt 110 OOOzł. Tu jest bardzo pilna sprawa. Myśmy na 
komisji wnioskowali o ten remont, ja jako Radny Łebuni i Pan Doliński jako 
Radny Osowa Lęborskiego. Chciałbym aby zrobić 10 minut przerwy aby 
przedyskutować nasz wniosek". 

Pan Radny Wiesław Doliński odczytał w/w wniosek. Następnie Pan Radny 
W. Doliński skierował prośbę do Pana Wójta o podjęcie decyzji w sprawie 
wygospodarowania środków finansowych na remont szkoły w Łebuni. 

Pan Radny Andrzej Długi poinformował, że projekt jest zrobiony w kierunku 
kampanii wyborczej. Tam gdzie są duże ośrodki tam się daje, a gdzie jest jeden 
Radny tam się nie daje żadnych środków i to jest widać, że każdemu się daje po 
trochu. Pan A. Długi zapytał: co by się stało gdyby 3 min zdjąć nie ze szkoły 
w Siemirowicach tylko z zadnia w sprawie fotowoltaiki na którą gmina nie 
dostanie dofinansowania. Pan Andrzej Długi stwierdził, że trzeba więcej jeździć 
na spotkania do Wojewody i rozmawiać. Pan Radny stwierdził, że 
w miejscowości Siemirowice jest coraz więcej dzieci i niedługo nie będzie dla 
nich miejsca w szkole w Siemirowicach. Pan Andrzej Długi apeluje, że na 
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rozbudowę szkoły w Siemirowicach trzeba poszukać innych rozwiązań na 
dofinansowanie tej szkoły np. poprzez partnerstwo publiczno-prywatne. Pan 
Radny Andrzej Długi stwierdził, że na dofinansowanie dla gminy z budżetu 
państwa nie możemy liczyć, gdyż nisko jesteśmy oceniani podczas ubiegania się 
o dofinansowanie. Pan Radny poinformował, że szkoła w Łebuni jest w złym 
stanie już od zeszłej kadencji. Pan Radny zadał pytanie, skoro jest plan 
finansowy to dlaczego brakuje środków finansowych w realizacji zadań przez 
GCK. 

Pani Radna Urszula Wenta:" czy Pan J. Bańka jechał ostatnio drogą Murowaną 
w Maszewie?" 

Pan Radny Jerzy Bańka zapytał: „czy koleżanka U. Wenta jechała drogami 
w Pieskach, jakie tam są dziury". 

Pani Radna Katarzyna Drywa poinformowała, że po ostatniej ulewie stan ulicy 
Murowanej w Maszewie się pogorszył . W związku z tym zalało nawet Dom 
Kultury w Maszewie. W wyniku tego faktu nie można przeprowadzać zajęć, 
które się odbywają w GCK. Pani Katarzyna poinformowała, że dużo pracy 
własnej wkłada w remont GCK , również rodzina Pani Radnej bez żadnego 
wynagrodzenia pomaga w najpilniejszych remontach budynku GCK 
w Maszewie. Pani Radna Katarzyna poinformowała, że łatanie dziur na ulicy 
Murowanej nic nie daje, gdyż za dwa tygodnie jest ta sama sytuacja co przed 
zasypaniem dziur. 

Pani Radna Marzena Reclaf:" Przysłuchując się tej dyskusji dochodzimy do tego 
wniosku o czym zawsze mówimy czyli o słabości Pana Wójta w pozyskiwaniu 
środków zewnętrznych, szczególnie dotyczy to dróg. Więc musimy się borykać 
z tym problemem bo jedna droga na cały rok to za mało. Można by było robić 
znacznie więcej gdybyśmy pozyskiwali te środki, ale nie pozyskujemy, tutaj to 
ewidentnie widać. Nie chcę po raz kolejny porównywać się do innych gmin, 
które środki pozyskują, a my ciągle nic. Stąd przekładamy pieniądze z 801 na 
801 i wychodzi to na inny dział. Musimy zabierać z oświaty, żeby zrobić te 
drogi. Tak być nie powinno. Powinniśmy pozyskiwać środki unijne. Dlaczego 
składamy tylko 1 wniosek na daną drogę. Próbujmy innych programów. Czy 
w przypadku Maszewa poszedł w tym kierunku jakiś wniosek." 

Pan Wójt Jerzy Pernal: „W tym czasie były składane na Spacerową i na drogę 
w Niepoczołowicach. W niektórych konkursach jesteśmy na straconej pozycji". 
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Radna Marzena Reclaf: "na wynagrodzenia dla GCK, wydaje mi się, że to 
wystarczy patrząc na wykonanie, to wystarczy do końca czerwca" 

Radny Pan Wiesław Keller: "Mam wiele wątpliwości co do realizacji tych 
zadań. Zacznę od GCK. Wierzę, że podejście Pani Dyrektor jest słuszne. Każdy 
chciałby dla swojej firmy zdobyć środków jak najwięcej, ale czy tędy droga. 
Rozumiem tak jak jest realizacja tego zadania globalnie na poziomie 50 % w 
stosunku do upływu czasu, wydaje mi się, że jest tu dowód, że zamykamy się 
z budżetem. I teraz nie potrafię sobie wyobrazić kolejne 26 000 zł dla GCK. Czy 
to ma iść na zatrudnienie kolejnej osoby w Maszewie. Kasia wybacz, że to 
mówię w stosunku do Ciebie ale za każdym razem kiedy bym nie spotkał się 
prywatnie z kolegą W. Dolińskim i z innymi słyszę ile pieniędzy dostają 
sołectwa na organizację imprez i teraz kiedy słyszę, że kolejne pieniądze na 
utrzymanie fili GCK w Maszewie. To ja mówię nie. Kasia to ty powiedziałaś, 
twoje słowa: mi dom zalewa. To nie jest twój dom. Nie wyrażaj się, że to jest 
twoje, bo mnie to osobiście drażni. Powinnaś się bardziej precyzyjnie wyrażać. 
I z drugiej strony odbieram, że ty dbasz o swój interes i ja jestem przeciwny 
temu. I ci co organizują imprezy w swoich sołectwach słyszą, że idzie naście 
tys. na dom kultury w Maszewie to ja mówię nie. Trzeba innym też dać naście 
tys. Panie Wójcie wszystkie inwestycje począwszy od remontu dachu 
w Cewicach przez szkołę w Łebuni, przez szkołę w Bukowinie do której 
podchodzę sceptycznie bo podzielam opinię Pana Długiego, że sami daliśmy się 
w to wmanewrować. Niestety moje zaufanie jest nie tak wielkie jak Pana, bo 
rozbudowa tej klatki schodowej jak Pan pamięta rozpoczęła się samowolnie, 
a dzisiaj jesteśmy, że musimy to realizować bo to jest nasze. Nie jestem 
optymistą, że zarząd nam zwróci, oby tak było. Ja mam wielką wątpliwość czy 
52 dni pozostające do wyborów, czy my będziemy Radnymi, czy Pan będzie 
Wójtem, to się obudzimy, że wskaźniki budżetowe zostaną zapisane poprzez tą 
uchwałę budżetową będą takie, że nie będziemy już mogli zrobić nic. Być może 
zdarzyć się tak, że kolejna Rada zmieni na kolejnej sesji wszystko cośmy dzisiaj 
uchwalili, ponieważ dojdą do wniosku, że te wskaźniki spowodują, że jest 
totalna niemoc. Reasumując 52 dni kiedy chce Pan zrealizować te wszystkie 
zadania, skoro Pani Marzena R. powiedziała : są naprawdę niewielkie 
inwestycje, a samo projektowanie trwało 2 lata. Teraz mamy poważne 
inwestycje, kiedy chcemy je zrealizować. Czy jest to kiełbasa wyborcza". 

Wójt Pan Jerzy Pernal:" to nie są zadania do wyborów tylko do końca roku". 
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Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk: „Dużo było powiedziane. Budżet 
projektuje Pan Wójt. Trzeba pamiętać, że to Wójt mocno odpowiada za budżet. 
Nie zgodzę się z tym, że grono inwestycji, które mają być teraz wykonane 
zrujnuje budżet, uważam, że budowa szkoły w Siemirowicach gdzie jest projekt 

i też uważam, że to był błąd mówiąc, że o miejsca w szkole nie ma co się 
martwić. Przez tę inwestycję żadna inne nie będą robione. To jest dobre 
szukanie tylko dla siebie w swoich sołectwach. Na spotkania przedsesyjne 
niektórzy Radni nie chodzą, a plan pracy Rady wszyscy razem 
zatwierdzaliśmy". 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że na pilne remonty w szkole w Łebuni na 
pewno znajdą się pieniądze. O sytuacji w szkole w Bukowinie zawsze Pan Wójt 
jasno „biało na czarnym" informował Radnych. Na zebraniach przedsesyjnych 
nie ma wielu Radnych gdzie są omawiane najważniejsze informacje. Pan Wójt 
poinformował, że o rozbudowie GCK w Maszewie cała Rada głosowała za tak. 
Teraz jedna osoba temu wszystkiemu nie podoła. W tej chwili Pani K. Drywa 
stara się aby było tam dużo wolontariatu. Jeśli chodzi o drogi w miejscowości 
Pieski Pan Wójt zaznaczył, że tam idzie najwięcej pieniędzy. 

Pan Radny Jerzy Bańka zaproponował wniosek o wycofanie uchwały 
budżetowej z porządku obrad. 

Pani Skarbnik poinformowała, że jeśli w/w uchwała nie będzie podjęta to nie 
będzie podpisana umowa na realizację modernizacji drogi transportu rolnego, 
gdyż jesteśmy na etapie przetargu i nie zdążymy się rozliczyć z Marszałkiem. 

Radni przystąpili do głosowania wniosku zaproponowanego przez Pana 
J. Bańkę: 6-za, 8-przeciw, 1-wstrzymujący. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z autopoprawką Pani 
Skarbnik: 
za - 10, 
przeciw - 4, 
wstrzymujących się - 1. 
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Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zarządził 15 min przerwy w obradach 
Rady Gminy Cewice. 

Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady Gminy 
Cewice z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030. 

Wyjaśnień do zmiany uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Negatywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Wiesław Doliński. 

Pan Andrzej Długi zaproponował aby szkołę w Siemirowicach budować 
etapami. 

Pan Radny Jerzy Bańka zapytał Panią Skarbnik dlaczego jeśli ściągamy zadanie 
z WPF to nie ma zmiany w zadłużeniu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że część pieniędzy zachowana została jako wolne 
środki. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mięli więcej pytań i uwag do niniejszego 
projektu uchwały, więc przystąpiono do głosowania. Radni za podjęciem 
uchwały głosowali w następujący sposób: 
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za - 10, 
przeciw - 4, 
wstrzymujących - 1. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miejscowości Cewice w gminie Cewice odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka. 

Obrady sesji opuścił Radny Pan Andrzej Kandzorra. 
Stan Radnych - 14 obecnych. 

Wyjaśnień do zmiany uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju 
przedstawił Pan Andrzej Kandzorra. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości 
Cewice w gminie Cewice wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został 
trzykrotnie wyłożony do publicznego wglądu. W związku z powyższym Radni 
Gminy Cewice przystąpili do głosowania uwag zgłaszanych przy wyłożeniach 
planu: 

1- Wyłożenie ( 01.08.2017r.-30.08.2017r.): 14-za, 0-przeciw, 
O-wstrzymujących. 

2- Wyłożenie (16.02.2018 - 19.03.2018r.): 14-za, 0-przeciw, 
0- wstrzymujących. 

3- Wyłożenie (25.05.2018r.- 25.06.2018r.) dotyczy dwóch uwag: 
-Pierwsza uwaga: 14-za, 0-przeciw, O-wstrzymujących, 
-Druga uwaga: 14-za, 0-przeciw, O-wstrzymujących. 

19 



Następnie Radni przystąpili do głosowania uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Cewice 
w gminie Cewice : 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Pan Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Ad. 7 

Stan Radnych po przerwie 13 obecnych. Brak na obradach sesji Pani Katarzyny 
Drywa i Pana Andrzeja Kandzorry. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - W. Keller odczytał uchwałę 
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Na obrady sesji wrócił Pan Andrzej Kandzorra. Stan Radnych na sesji 
14- obecnych. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 

Pan Andrzej Długi zapytał Panią Dyrektor GOPS o definicję mieszkania 
chronionego. 

Pani Dyrektor GOPS poinformowała, że nie pamięta na pamięć definicji. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra odczytał definicję mieszkania chronionego. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
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przeciw - O, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do wspólnej realizacji Gminy Cewice oraz 
Nadleśnictwa Cewice pn."Remont drogi gminnej w miejscowości Siemirowice 
zlokalizowanej na działce nr 174/2 obręb Siemirowice". 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 5. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokali mieszkalnych od Agencji 
Mienia Wojskowego Oddział Regionalny w Gdyni położonych przy ulicy 
Osiedle Na Skarpie w Siemirowicach. 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 6. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 
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W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad.10 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę oraz na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

W związku z tym, że więcej pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji: 

• uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Cewice została opublikowana 
17 lipca 2018 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych została opublikowana 17 lipca 
2018r. 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 
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• uchwała w sprawie przyjęcia zasad udzielania i rozliczania dotacji 
celowej na dofinansowanie prac związanych z usuwaniem wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Cewice została opublikowana 
17 lipca 2018r. w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

W dalszej części Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• W miesiącu sierpniu rolnicy, którzy ponieśli straty w uprawach rolnych 
spowodowanych suszą mogli składać do Urzędu Gminy wnioski 
o pomoc. Takich wniosków gmina otrzymała ponad 170. Gmina w 
sprawie szacowania szkód spowodowanych suszą powołała komisję. 
Protokoły 
z szacowań szkód w uprawach rolnych gmina niezwłocznie przekazała 
do Wojewody. 

• Wzrosła o kilkadziesiąt procent cena za energię elektryczną dla obiektów 
gminnych. 

• W miesiącu wrześniu odbędzie się spotkanie w sprawie projektu „czyste 
powietrze. 

• W sprawie budowy placu zabaw w Osowie Lęborskim znaleziono teren 
pod tę inwestycję. 

• W sprawie Pana Z. i właściciela gołębnika, Nadzór Budowlany wydał 
decyzję rozbiórki obiektów należących do w/w właścicieli/ 
użytkowników. 

• 02 września 2018r. odbędą się dożynki powiatowe w Cewicach. 

Ad. 12 

a) Przewodniczący Rady Gminy Cewice poprosił Radnego Pana 
W. Dolińskiego o odczytanie wniosku złożonego przez Pana W. Dolińskiego 
i Cz. Miotk w sprawie ujęcia w budżecie gminy konieczność zadania 
dotyczącego remontu szkoły w Łebuni i przeznaczenia na to 150 000 zł. 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał opinie Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji oraz opinie Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, które stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice zarządził w/w wymienionej 
sprawie głosowanie. Radni Gminy Cewice w sprawie opinii wypracowanych 
przez Komisję Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji głosowali 
w następujący sposób: 
13-za, 0-przeciw, 1-wstrzymujący. 

b) Pozostałe informacje: 
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- do 14 lub 17 września Radni mają obowiązek złożyć oświadczenia 
majątkowe, 
- dnia 28 czerwca do Rady Gminy Cewice wpłynęło pismo dot. informacji 
o realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2017 i2018, 
- dnia 07.08.2018r Radni Rady Gminy otrzymali drogą e-mail zarządzenie 
nr 79/2018 Wójta Gminy Cewice, 
- dnia 27.08.2018r przekazano drogą e-mail Radnym Rady Gminy Cewice 
zaproszenie na spotkanie z cyklu „Nasz stosunek do Europy". 

Ad. 13 

Interpelacje i zapytania Radnych, 

Pani Radna Marzena Reclaf zapytała : czy jest już gotowy wniosek na 
dofinansowanie do dróg gminnych, gdyż termin naboru to od 01.09.2018r. do 
17.09.2018r. 

Pan Wójt poinformował, że wniosek będzie złożony. Są już gotowe trzy 
projekty, trzeba tylko dokonać wyboru, który zgłosić. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra skierował prośbę do Radnego Andrzeja 
Długiego, żeby więcej publicznie nie psuł mu opinii i go nie oczerniał. 

Pan Andrzej Długi poprosił Pana Wójta aby na następną sesję przygotował 
odpowiedz na pytanie: czy jest możliwość rozpocząć budowę szkoły 
w Siemirowicach etapami i jakie są koszty poszczególnych etapów. 

Pan Radny Herbert Rosin wyraził prośbę aby zmiany do uchwał wprowadzać 
z wyprzedzeniem. Pan Radny zapytał się kiedy rozpoczną się prace budowy 

wodociągu w Pieskach. 

Pan Wójt poinformował, że nie ma jeszcze pozwolenia na budowę ze Starostwa. 

Pan Radny Jerzy Bańka poinformował, że za mało pieniędzy przeznacza się na 
remonty dróg gruntowych. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że środki jakimi gmina dysponuje na 
wszystko nie wystarczają. 
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Pan Radny W. Doliński zapytał czy jest możliwość podwieszenia lampy 
w miejscowości Osowo Lęborskie. 

Pan Wójt poinformował, żeby złożyć wniosek w tej sprawie do Urzędu Gminy. 

Ad. 14 

Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk poinformował, że nie były zgłaszane 
interpelacji na poprzedniej sesji. 

Ad. 15 
Pani sołtys Anna Walkusz zapytała czy rolnicy związku z suszą mogą ubiegać 
się o zwolnienie z podatku rolnego. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że tak, tylko najpierw musi pojawić się 
zadłużenie a następnie ubiegać się o umorzenie podatku. 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXIV sesji Pan Przewodniczący 
K. Decyk podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady o godz. 1640. 

Protokół sporządziła w dniu 17.09.2018 r. 
Justyna Lica 
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Uwagi do protokołu nr XXXIV/2018 z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 30.08.2018r. 

Str. 14 - Pan Radny Wiesław Doliński: odczytał wniosek wspólny Radnego Czesława 
Miotk i Radnego Wiesława Dolińskiego z dnia 28.08.2018r. skierowany do Wójta Gminy 
Cewice oraz Przewodniczącego Rady o następującej treści: 

„Wnioskujemy, aby w zmianach do uchwały budżetowej XXXIV sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 30.08.2018r. uwzględnić konieczność niezwłocznego remontu budynku Szkoły 
Podstawowej w Łebuni i przeznaczyć na ten etap remontu 150 000 zł. (sto pięćdziesiąt 
tysięcy). W załączeniu: Pismo Rad Sołeckich wsi Łebunia i Osowo z dnia 28.08.2017r., 
Odpowiedź Przewodniczącego Rady Gminy SMS.0004.14.2017 z dnia 17.10.2017, 
Odpowiedź Przewodniczącego Rady Gminy SMS.0004.14.2017 z dnia 07.09.2017, Zdjęcia 
stanu budynku szkoły.". 

Ciąg dalszy wypowiedzi Pana W. Dolińskiego: popieram wniosek Radnego Czesława Miotk 
aby przedyskutować tą sprawę aby radni podjęli decyzję ponieważ stan tej szkoły urąga nam 
wszystkim, mnie jako Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej obliguje do wszczęcia kontroli 
doraźnej jeżeli ta sprawa nie będzie realizowana, ja nie mogę do porządku dziennego z tą 
sprawą przejść. Prośba do Pana Panie Wójcie Pan tam był Pan to widział, kiedyś 
spotykaliśmy się tam z Panią Dyrektor szkoły, prośba niech Pan wygospodaruje te pieniądze 
nie zwiększając zadłużenia, z tych których ma Pan możliwość, tak jak kiedyś to miało 
miejsce, dogadywaliśmy się, że tu są potrzeby i tam są potrzeby, teraz Pan to robi sam, Pan 
wie najlepiej i nie uwzględnia tych potrzeb, które są bezwzględnie konieczne. Zwracamy się 
z ogromną prośbą, niech Pan to weźmie pod uwagę, nie chcę tu sprawy stawiać, że coś się 
dzieje, coś jest nie tak, zrozummy się wzajemnie, kiedyś to potrafiliśmy. Jest taka 
konieczność proszę zajechać do szkoły, każdy, wszyscy widzieli drastyczne zdjęcia. 

Str. 17 - Pan W. Doliński: proszę Pana Panie Wójcie aby w sprawie remontu szkoły 
w Łebuni nie grać na czas, ponieważ poprzednia Pani dyrektor składała Panu kosztorysy, 
obecna również powiedziała jaki to koszt, my dokładnie to formułujemy, a Pan będzie czekał 
teraz na jakiś kosztorys, sprawa jest pilna, proszę aby nie odwlekać tej sprawy, dzisiaj 
powinniśmy ta sprawę rozstrzygnąć. 

Str. 23 pkt 12 - Pan Doliński na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy jeszcze raz odczytał 
Wniosek bez daty i bez nr sesji „Wnioskujemy, aby w zmianach do uchwały budżetowej 
Rady Gminy Cewice uwzględnić konieczność niezwłocznego remontu budynku Szkoły 
Podstawowej w Łebuni i przeznaczyć na ten etap remontu 150 000 zł. (sto pięćdziesiąt 
tysięcy). ". 

Radni głosowali za wnioskiem jednogłośnie-14 za. 



Uzasadnienie do zmian w uchwale budżetowej na 2018 rok 

DOCHODY - załącznik nr 1 - zmniejszenie dochodów o 1.392.063,50 zł 

1. Dział 010 
+ 17.958,00 zł - zwiększenie dochodów planowanych do otrzymania od Samorządu 
Województwa Pomorskiego na modernizację dróg transport rolnego 

2. Dział 600 
+ 80.000,00 zł - środki planowane do otrzymania od Nadleśnictwa Cewice na wykonanie 
remontu drogi w m. Siemirowice 

3. Dział 750 
+ 17.833,00 zł - kary umowne z tytułu niewykonania umowy sprzedaży energii elektrycznej przez 
firmę CORRENTE 

4. Dział 801 
- 1.542.854,50 zł - planowano do uzyskania środki z dotacji celowej z budżetu państwa na 
rozbudowę budynku szkolno-przedszkolnego 

5. Dział 900 
+35.000,00 zł - wzrost środków za dostawę wody i odprowadzanie ścieków 

WYDATKI - załącznik nr 2 - zmniejszenie wydatków o kwotę 1.883.420,00 zł 

1. Dział 010 
+350.000,00 zł - środki przeznaczone na budowę kanalizacji sanitarnej w Cewicach ul. 
Wichrowa do ul. Węgrzynowicza 
+100.000,00 zł - zwiększenie środków na modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych w 
m. Pieski 
-15.500,00 zł - zmniejszenie środków na dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków 

2. Dział 600 
+80.000,00 zł - zwiększenie środków na remont dróg gminnych (środki od Nadleśnictwa Cewice 
na remont drogi w Siemirowicach) 
+250.000,00 - zwiększenie środków na modernizację dróg gminnych (ul. Murowana w Maszewie 
Lęb.) 
+60.000,00 zł - zwiększenie środków na budowę chodnika w m. Oskowo (zadanie realizowane w 
ramach Funduszu Sołeckiego) 

3. Dział 630 
-39.711,00 zł - rezygnacja z zagospodarowania szlaków rowerowych i konnych 

4. Dział 754 
-5.400,00 zł - rezygnacja z zakupu defibrylatora dla OSP Cewice z uwagi na otrzymanie tego 
urządzenia ze środków Funduszu Sprawiedliwości przy Ministerstwie Sprawiedliwości 
+5.400,00 zł - zwiększenie środków na zakup energii elektrycznej dla jednostek OSP 

5. Dział 801 
+150.000,00 zł - środki na remont dachu budynku Zespołu Szkół w Cewicach 
+250.000,00 zł - rozbudowa budynku szkoły w Bukowinie 
-3.085.709,00 zł - rozbudowa budynku szkolnego w Siemirowicach 

6. Dział 852 
- 27.000,00 zł - zmniejszenie środków na opłaty za pobyt w domach pomocy społecznej 

7. Dział 855 
-22.000,00 zł - zmniejszenie środków na pokrycie kosztów pobytu dzieci w rodzinach 
zastępczych 



8. Dział 900 
+40.500,00 zł - zwiększenie środków na zadania bieżące w gospodarce wodno-ściekowej 
(udrożnienia sieci kanalizacyjnych, czyszczenie kanalizacji i wywóz osadów, wymiana przyłączy 
wodociągowych, opłaty za badania wody, opłaty środowiskowe za usługi wodne wprowadzone 
od 2018 r.) 

9. Dział 921 
+ 26.000,00 zł - zwiększenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury w Cewicach 

Załącznik Nr 3 i 3a 

W wyniku wprowadzonych w/w zmian w planie wydatków (załącznik nr 2) nakłady inwestycyjne uległy 
zmniejszeniu o 2.136.320 zł. 

Ogółem plan wydatków majątkowych po dokonanych zmianach wynosi 7.775.209,46 zł. 

Załącznik Nr 4 

Zmniejszono wysokość wolnych środków o kwotę 491.356,50 zł. 

Załącznik Nr 5 
Nastąpiła zmiana przeznaczenia środków Funduszu Sołeckiego Sołectwa Oskowo (z zakupu kostki do 
budowy chodnika na budowę chodnika) 

Załącznik Nr 6 

Załącznik został uaktualniony w wyniku zmian wprowadzonych w załączniku nr 2 (zwiększenie dotacji 
dla GCK o 26.000,00 zł). 



U Z A S A D N I E N I E 

W załączniku nr 1 do niniejszej uchwały dokonano dla 2018 roku zmian, które wynikają ze zmian 
wprowadzonych w budżecie gminy w 2018 roku, t j . w zakresie: 

- planowanej kwoty dochodów, 

- planowanej kwoty wydatków, 

- planowanej kwoty przychodów. 

1. Dochody ogółem zostały zmniejszone o 778.388,50 zł, w tym: 

a) dochody bieżące - wzrost o 746.508,00 zł, 

b) dochody majątkowe - spadek o 1.524.896,50. 

2. Wydatki ogółem zostały zmniejszone o 1.269.745,00 z ł , w tym: 

a) wydatki bieżące - wzrost o 866.575,00 zł, 

b) wydatki majątkowe - spadek 2.136.320,00 zł. 

3. Zmniejszeniu uległa kwota wolnych środków z lat ubiegłych o 491.356,50 zł. 

4. W wyniku wprowadzonych zmian dla roku 2018 uległ zmniejszeniu planowany deficyt budżetowy 
o kwotę 491.356,50 zł i wynosi 2.297.754,99 zł. Źródłem pokrycia planowanego deficytu są 
przychody pochodzące z emisji obligacji komunalnych. 

5. Na pokrycie planowanych spłat rat kredytów planuje się przychody pochodzące z: 

a) wolnych środków z lat ubiegłych w kwocie 775.754,99 zł, 

b) emisji obligacji komunalnych w kwocie 596.245,01 zł. 

6. W załączniku nr 2 dokonano następujących zmian: 

a) zostały zwiększone limity na 2018 rok projektów: 

- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w gminie Cewice w m. Cewice, 
Siemirowice i Bukowina - wzrost o 350.000,00 zł, 

- Modernizacja dróg gminnych - wzrost o 250.000,00 zł, 

b) wykreślono z zakresu przedsięwzięć rozbudowę i przebudowę budynku szkolno-przedszkolnego 
w m. Siemirowice. 
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Uzasadnienie 

Uchwałą Nr XXIX/267/2013 z dnia 13 sierpnia 2013r. przystąpiono do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego m. Cewice w gminie Cewice. 

Granicami projektu planu objęty jest obszar o powierzchni ok. 528 ha, obejmujący tereny zabudowane wsi 
Cewice wraz z przyległymi terenami rolnymi. 

Celem sporządzenia planu jest uporządkowanie istniejącej zabudowy poprzez ujednolicenie jej parametrów 
oraz wyznaczenie nowych terenów dla zabudowy głównie o funkcji mieszkaniowej i usługowej oraz 
w niewielkim zakresie produkcyjnej, zgodnie z kierunkami zagospodarowania przestrzennego określonymi 
w studium. 

Ustalenia planu wpływają w różnym stopniu na elementy z zakresu zagadnień przyrodniczych, kulturowych, 
gospodarczych lub społecznych: 

- Projekt planu uwzględnia wymagania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury. Ład 
przestrzenny zostanie zachowany, ponieważ zachowana jest kontynuacja funkcji, oraz kontynuacja istniejącego 
gabarytu i formy zabudowy. Ponadto w planie wprowadza się zasadę łączenia zabudowy z zielenią przydomową 
poprzez określenie minimalnej ilości zieleni wysokiej w obrębie nieruchomości. 

- Wszystkie walory architektoniczne i krajobrazowe zostaną zachowane. Uwzględniono wymagania 
ochrony środowiska, w tym gospodarowania wodami i ochrony gruntów rolnych i leśnych, dziedzictwa 
kulturowego, ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa ludzi i mienia a także potrzeby osób 
niepełnosprawnych. W projekcie planu obejmuje się ochroną walory krajobrazu przyrodniczego t j . istniejącą 
rzeźbę terenu, oczka i cieki wodne, zieleń. Charakterystyczne dla danego regionu walory krajobrazu 
kulturowego chroni się poprzez kontynuację w zakresie formy architektonicznej budynków, detalu 
architektonicznego, elementów małej architektury oraz zieleni przydomowej. Szczególną ochroną w zakresie 
ustaleń parametrów objęta jest strefa ochrony konserwatorskiej otoczenia zespołu dworsko-parkowego, w której 
dodatkowo ustala się obowiązek realizacji zabudowy o funkcji wiodącej na rzucie zbliżonym do prostokąta oraz 
stosowania dachów dwuspadowych. Ustala się wymóg stosowania kolorystyki w tonacji odcieni bieli, brązu, 
szarości, koloru cegły. 

Potrzeby osób niepełnosprawnych zostały uwzględnione poprzez wymóg realizacji miejsc postojowych dla 
osób z kartą parkingową. 

-Zmieni ły się walory z zakresu ekonomii przestrzeni, prawa własności, obronności, potrzeb interesu 
publicznego oraz infrastruktury technicznej, w zakresie i dla potrzeb budowy lub rozbudowy dróg 
publicznych. W związku z przeznaczeniem terenów, obecnie rolnych, na funkcję inwestycyjną, diametralnie 
zmieni się ekonomia przestrzeni spowodowana wpływami do budżetu z tytułu podatków w wyniku 
zrealizowania zabudowy. Poza wpływami do budżetu wystąpią w niewielkim zakresie obciążenia ekonomiczne 
dla gminy, ponieważ w obszarze planu występują drogi publiczne, które częściowo wymagają remontu 
i przebudowy. W wyniku uchwalenia planu zmieni się również struktura własności, ponieważ Gmina będzie 
musiała nabyć cześć terenów prywatnych, które są przeznaczone na poszerzenie i budowę dróg publicznych. 
W obszarze planu występują działki będące własnością gminy, które Gmina będzie mogła sprzedać na cele 
inwestycyjne komercyjne. 

- W procesie procedowania planu zapewniono udział społeczeństwa w pracach nad planem miejscowym 
poprzez: poprzez: ogłoszenie o przystąpieniu do sporządzenia planu, wyłożenie do publicznego wglądu, 
zorganizowanie dyskusji publicznej nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami, możliwość składania 
wniosków i uwag do projektu planu. 

- Procedura planowania zachowała wymaganą jawność i przejrzystość procedur planistycznych. 
W procedowaniu planu wpłynęło łącznie 8 uwag, z których 4 zostały uwzględnione w planie w całości, jedna 
częściowo, 3 uwagi odrzucono. Należy stwierdzić, że organ dopełnił interesu społecznego i prywatnego. 
Potwierdza to również analiza ekonomiczna, środowiskowa i społeczna sporządzona do planu. 

- W planie uwzględniono potrzebę zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody do celów 
zaopatrzenia ludności, poprzez ustalenie zaopatrzenia w wodę z sieci wodociągowej. 

- Plan zachowuje wymagania ładu przestrzennego i efektywne gospodarowanie przestrzenią oraz walory 
ekonomiczne przestrzeni poprzez przeznaczenie niezbędnego terenu dla potrzeb dróg publicznych, co 
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w konsekwencji przyczyni się do poprawy komunikacji kołowej dla przylegających terenów częściowo 
zabudowanych lub przeznaczonych w studium do zabudowy. 

- Zachowano minimalną transportochłonność układu przestrzennego, ponieważ projekt planu w żadnej 
mierze nie narusza dotychczasowego układu z zakresu transportu zbiorowego publicznego. Możliwe jest 
korzystanie ze wszystkich form transportu zbiorowego publicznego, gdyż obszar planu przylega do dróg 
publicznych. W pasach drogowych, możliwe jest realizowanie rozwiązań przestrzennych umożliwiających 
przemieszczanie się pieszych i rowerzystów. 

- Zachowany jest również warunek dążenia do planowania i lokalizowania nowej zabudowy na obszarach 
0 wykształconej strukturze funkcjonalno-przestrzennej, ponieważ w projekcie planu pod nową zabudowę 
przeznacza się tereny zlokalizowane przy istniejących drogach, położone w sąsiedztwie terenów 
zurbanizowanych wsi Cewice. Projektowana w planie nowa zabudowa, stanowi kontynuację istniejącej 
zabudowy. 

-Odnośnie zagadnienia dotyczącego art. 32 ust 1. Ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu 
1 zagospodarowaniu przestrzennym, Wójt nie dokonał analizy oceny aktualności studium i planów 
miejscowych. Jest to wynikiem znikomej liczby wniosków składanych w sprawie sporządzenia planów. Władze 
Gminy w miarę potrzeby przychylają się do potrzeb społecznych i przystępują niezwłocznie do sporządzenia 
planów miejscowych, w sytuacji, gdy takie zapotrzebowanie się pojawi i jeżeli to nie koliduje z przepisami 
odrębnymi. 

- W zakresie finansów publicznych, sporządzona dla potrzeb planu analiza, wykazała, że plan spowoduje 
skutki ekonomiczne, które obciążą budżet gminy w zakresie budowy dróg publicznych oraz niezbędnego 
uzbrojenia tych dróg, ale jednocześnie poprzez przeznaczenie nowych obszarów pod zabudowę zwiększą się 
wpływy z podatków. Bilans kosztów i obciążeń będzie uzależniony od dynamiki procesów inwestycyjnych. 

Biorąc powyższe od uwagę, Wójt Gminy Cewice przedstawia do rozpatrzenia projekt uchwały, którego 
przedmiotem są ustalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Cewice 
w gminie Cewice. 
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Uzasadnienie 

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielenie schronienia, 
zapewnienie posiłku oraz niezbędnego ubrania osobom tego pozbawionym, o czym stanowi 
art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy z 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej ( t . j . Dz. U . z 2017 r. poz. 1769 z p. zm.). 
Schronisko dla bezdomnych w rozumieniu w/wym. ustawy jedną z form ośrodka wsparcia. Zgodnie 
z art. 97 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej rada powiatu lub rada gminy w drodze uchwały ustala, w zakresie 
zadań własnych szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobytw ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 
chronionych. Osoby kierowane z mocy ustawy nie ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej 
lub na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty kryterium dochodowego ustalonego zgodnie z art. 8 ustawy 
o pomocy społecznej. Wśród świadczeniobiorców korzystających z pomocy w formie schronienia mogą pojawić 
się osoby posiadające własne dochody, które przekraczają kryterium dochodowe. Stąd w pełni uzasadniona staje 
się konieczność określenia przez Radę Gminy, jako organu właściwego zasad odpłatności za korzystanie z pobytu 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. Sugerowane w projekcie zasady pozwolą zachować 
równowagę pomiędzy kosztami ponoszonymi w celu realizacji zadań obowiązkowych gminy (dbałość o stan 
finansów publicznych), a możliwościami osób korzystających z pomocy społecznej. Uchwała w proponowanej 
wersji pozwoli na prawidłową realizację zadań wynikającego z ustawy o pomocy społecznej oraz planu 
budżetowego przyjętego przez Radę Gminy.W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni 
zasadne. 
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Uzasadnien ie 

Przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na wspólną realizację zadania pn. „Remont drogi gminnej 
w miejscowości Siemirowice zlokalizowanej na działce nr 174/2 obręb Siemirowice na odcinku 600 przez Gminę 
Cewice oraz Nadleśnictwo Cewice". Działka nr 174/2 położona jest na terenie miejscowości Siemirowice. 
Wyrażenie zgody pozwoli na przeprowadzenie remontu dróg gminnych wspólnie z Nadleśnictwem Cewice. 
W wyniku realizacji uchwały nastąpi poprawa stanu istniejącej nawierzchni na wyżej wskazanej drodze. Dzięki 
podjęciu uchwały Nadleśnictwo Cewice będzie partycypantem kosztów realizacji przedsięwzięcia. 
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Uzasadnienie 

do uchwały Nr / 72018 Rady Gminy Cewice 

z dnia 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na wynajem lokali mieszkalnych od Agencji Mienia Wojskowego Oddział 
Regionalny w Gdyni położonych przy ulicy Osiedle Na Skarpie w Siemirowicach. 

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z 21 czerwca 200 lr. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy 
i o zmianie Kodeksu cywilnego (Dz. U. z2016r. poz. 1610zpóźn . zm.), tworzenie warunków do zaspokojenia 
potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej należy do zadań gminy. 

Gmina wykonuje ww. zadania wykorzystując mieszkaniowy zasób gminy lub w inny sposób. 

Zasadne jest wynajęcie 2 lokali mieszkalnych z A M W Gdynia położonych przy ulicy Osiedle Na Skarpie 
w Siemirowicach na okres dłuższy niż 3 lata, ze względu na trudną sytuację mieszkaniową i dużą liczbę osób 
oczekujących na mieszkania komunalne. 

Pozyskanie tych mieszkań pozwoli na zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych dla 2 rodzin, które po upływie 
okresu najmu będą zobowiązane same rozwiązać swoją sytuację mieszkaniową. 
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Uzasadnienie 

Dotychczasowy dzierżawca gruntu - działki numer 197/3 o pow. 0,3000 ha, położonej w Bukowinie -
zwrócił się z prośbą o dalszą dzierżawę, na okres 10 lat. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Cewice pismem SMS.0012.4.5.2018 wydała pozytywną opinię dzierżawy na okres 3 lat ze względu na 
obowiązujący akt notarialny. Z uwagi na to, iż umowa dzierżawy ma zostać zawarta na okres dłuższy niż 3 lata, 
wymagana jest zgoda rady gminy na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
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o tym, że szkoła jest w stanie katastrofalnym, rozpoczynać inwestycje, przywozić ich 
tutaj i pokazywać i ludzi , szkoła jest w stanie katastrofalnym to jest wiadomo 
jeszcze z poprzedniej kadencji. Ta sama sprawa dotyczyła Maszewa i Siemirowic. Pan 
poszedł w Bukowinę ale wrobił nas w Bukowinę. Jeżeli chodzi o szkołę w Łebuni to 
dostawała pieniądze na bieżące utrzymanie. Na pierwszym zebraniu w Bukowinie mówiło się 
o rozbudowie poziomu tej szkoły o placu, parkingu że albo będzie albo nie, nie mówiło się o 
tym dużym budynku gdzie były mieszkania. Pan nas w to wrobił. Nie było mowy o 
inwestowanie w stary budynek, Pan wrobił radę mając wtedy po swojej stronie 14 radnych, 
potem 8 radnych. Czy są jakieś rozwiązania, oczywiście jak inni wójtowie w Nowej Wsi czy 
w Sierakowicach potrafią znaleźć partnerów, zastosować partnerstwo publiczno-prawne. 
Zmarnował Pan dwa budynki a teraz będzie Pan rozbudowywał budynek po policji, wie Pan 
ile to będzie kosztowało, budynek ma 100 lat, to jest pruski mur. Pan mówi 4 min, 6 min, 
powinien był Pan zalać te fundamenty w Siemirowicach, trzeba było rozpocząć tą budowę i 
byłyby argumenty dla Wojewody, Premiera czy posła i senatorów. Nie wystarczy wysłać 
pisma trzeba było sie zaangażować Trochę mi smutno Na temat tego 
dofinansowania w GCK - przecież jest plan finansowy, czy są jakieś wydatki osobowe Pan 
zatwierdza plan finansowy i powinien być przestrzegany wszystko się planuje, u nas w klubie 
wszystko wiadomo, wszystko sie planuje, wiadomo ile premii, nagrody dziewczyny dostaną. 
Jest jedna sprawa Panie Wójcie, każdy Wójt ma swojego doradcę, nie wiadomo kto u Pana 
jest tym „adwokatem diabła". Albo brak Panu odwagi albo jest to cynizm, ma Pan wiedzę, 
przeszedł Pan zakład pracy, umie Pan zarządzać tylko co Pana ogranicza, co to jest, że zbiera 
Pan dzieci do Siemirowic stara się o duże mieszkania dla rodzin wielodzietnych i one pójdą 
do szkoły, jak tam będzie 200 dzieci to ta szkoła pęknie chyba, że ma Pan inny plan, że będzie 
Pan woził dzieci z Siemirowic do szkoły do Cewic do klas po gimnazjum. Ja nie oczekuję 
żadnej odpowiedzi od Pana, powiedziałem co mnie bolało a radni sobie to przemyślą. 
Karwica się rozsypała, i będzie 100 letni budynek i takim jest Pan gospodarzem, ja nie 
winię Pani Skarbnik, bo musi robić co Pan jej się każe. 

Str. 17 - Pan W. Doliński: proszę Pana Panie Wójcie aby w sprawie remontu szkoły 
w Łebuni nie grać na czas, ponieważ poprzednia Pani dyrektor składała Panu kosztorysy, 
obecna również powiedziała jaki to koszt, my dokładnie to formułujemy, a Pan będzie czekał 
teraz na jakiś kosztorys, sprawa jest pilna, proszę aby nie odwlekać tej sprawy, dzisiaj 
powinniśmy ta sprawę rozstrzygnąć. 

Str. 23 pkt 12 - Pan Doliński na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy jeszcze raz odczytał 
Wniosek bez daty i bez nr sesji „Wnioskujemy, aby w zmianach do uchwały budżetowej 
Rady Gminy Cewice uwzględnić konieczność niezwłocznego remontu budynku Szkoły 
Podstawowej w Łebuni i przeznaczyć na ten etap remontu 150 000 zł. (sto pięćdziesiąt 
tysięcy). ". 

Radni głosowali za wnioskiem jednogłośnie-14 za. 

Str. 24 pkt 13 - Pan Andrzej Długi: można by to jednym zdaniem powiedzieć żeby głupota 
świat , Panie Komandorze Pan jest oficerem Pana obowiązuje kodeks honorowy 

żołnierzy WP i Pan tutaj go narusza, jest między nami taka różnica wieku, ja mając 72 lata nie 



muszę biegać po ludziach, ja nie jestem strażakiem, ratownikiem czy woprowcem, ja swoje 
zrobiłem zupełnie inaczej. Niejednokrotnie Pan Panie Komandorze pokazał swoim 
wyborcom, że ma Pan ich w nosie, ja jestem w stanie to opisać i dać do ręki. 

Panie Wójcie, analiza WPF pokazała, że wcale nie byłoby tak tragicznie gdyby gmina wzięła 
kredyt jakiś tam i rozpoczęła budowę tej szkoły, przecież tę budowę można etapować, nie 
musi być wybudowana w ciągu roku czy dwóch lat. Przyszłość jest taka, że tam na osiedlu 
będzie coraz więcej ludzi z dwóch powodów - z jednego, że wojsko niedługo przepisy 
zmienia i drugiego, że Pan te mieszkania z Agencji Mienia Wojskowego bierze, to jest 
logiczne i społecznie uzasadnione i społecznie potrzebne. Musi Pan wiedzieć czy jest tam 
wystarczająca ilość sklepów, czy dość duże przedszkole, czy szkoła dzieci przyjmie czy 
nauczyciele, kadra jest. Proszę Panie Wójcie przeanalizować i odpowiedzieć na następnej 
sesji czy jest taka możliwość etapowania budowy tej szkoły i jakie byłyby potrzebne 
pieniądze, nie krzyczeć 6 min, 9 min, 12 min, koszty będą rosły coraz bardziej, widzimy to na 
stacjach, w sklepach. Prędzej czy później będzie to ściana, z którą sie Pan zderzy a życzę 
Panu żeby wygrał Pan te wybory, bo wychodzi tu na asertywne, cyniczne, złośliwe, 
aroganckie zachowanie wobec tej społeczności, to jest moje zdanie. 

Druga sprawa - ja kiedyś zostałem wyeliminowany jeżeli chodzi o kulturę, , ja w kulturze 
działam i posłuchałem naszej koleżanki, która trochę mi powiedziała, trzeba siąść 
z przyszłym Przewodniczącym Komisji Oświaty, pochylić się nad gminnymi centrami 
kultury. Bo czasami mówi się o dużych pieniądzach, jeżeli ma sie trwały zarząd i ma się 
robić remonty nie mając ludzi do tego wykwalifikowanych, za niska pensję, to to nie ruszy. 
Ta dziewczyna dostanie zawału nie dlatego, że sobie nie radzi tylko problemy ja zabiją. 
Trzeba przedstawić przyszłej radzie, usiąść i przeanalizować w większym zespole co należy 
zrobić, co jest cykliczne, co jest najważniejsze, co dodatkowo. Kasia mnie przekonała, robią 
dużo to widać w sprawozdaniach. Instytucja Kultury to jest złożona historia, ludzie maja 
różne gusta, nie zawsze się do wszystkich trafia, ale potem jak wychodzą talenty z gminy to 
jest też ich wkład w to osiągnięcie. 




